
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2012 
XXXV sesji Rady Miasta Dęblin 
z dnia 30 października 2012 r. 

 
Miejsce posiedzenia - sala ślubów Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 1300 - 1840. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 15 radnych.   
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że do porządku obrad, który 
otrzymali radni wprowadza autopoprawkę poprzez zdjęcie projektów uchwał: 7a) w sprawie 
wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2012 rok oraz 7b) zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej. Uchwały te były podjęte na XXXIV (VII nadzwyczajnej) sesji w dniu 25 października. 
Tym samym w punkcie 7 numeracja podpunktów ulegnie przesunięciu. Ponieważ nie było uwag, 
Przewodniczący odczytał porządek obrad XXXV sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Dęblin w roku szkolnym 2011/2012. 
6. Informacja dotycząca form pomocy psychologiczno-pedagogicznej i świadczonych usług na rzecz 

dzieci, młodzieży i ich rodzin na terenie miasta Dęblina. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na obszarze miasta 
Dęblin; 

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2013 rok; 
c) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2013;  
d) zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje;  
e) sprzedaży działek nr 1960/4, nr 1960/6 i nr 1960/7 przy ul. Cypriana Kamila Norwida  

w Dęblinie; 
f) oddania w użytkowanie wieczyste działek nr 556/2 i nr 556/4 przy ul. Stawskiej; 
g) zawarcia umów dzierżawy działek położonych w Dęblinie; 
h) przystąpienia Miasta Dęblin w charakterze Członka Wspierającego do Porozumienia 

Kooperacyjnego „Aviator”; 
i) podziału miasta Dęblin na okręgi wyborcze. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta w zakresie złożonych 
oświadczeń majątkowych. 

9. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
10. Zatwierdzenie protokołów z XXXIII i XXXIV (VII nadzwyczajnej) sesji Rady Miasta. 
11. Zamknięcie sesji. 
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Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 27 września – odbyła się ostatnia sesja Rady Miasta; 
• 28 września – uczestniczyłem wspólnie z Zastępcą Burmistrza - Grażyną Maziarek w uroczystej 

przysiędze wojskowej podchorążych Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych.  
W uroczystości brał udział gen. dyw. pil. Zbigniew Galec; 

• 28 września – odbyła się przysięga wojskowa żołnierzy z Centrum Szkolenia Inżynieryjno – 
Lotniczego przed Pomnikiem Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt; 

• 28 września – brałem udział wspólnie z Zastępcą Burmistrza w spotkaniu z okazji 73 rocznicy 
wybuchu II Wojny Światowej. Organizatorem był Związek Kombatantów Rzeczypospolitej 
Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych Koło Miejskie w Dęblinie; 

• 8 października – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem i Wiceprzewodniczącym Rady Miasta 
Witoldem Kleczkowskim w spotkaniu w Urzędzie Gminy w Puławach na temat możliwości 
wybudowania zbiornika retencyjnego w dolnym biegu rzeki Wieprz na wysokości miejscowości 
Skoki. Na spotkaniu nie wypracowano konkretnych wniosków; 

• 10 października – brałem udział wspólnie z Burmistrzem w inauguracji nowego roku 
akademickiego w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych;  

• 11 październik – uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej oraz Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu, którego tematem była działalność 
Klubu Sportowego „Czarni Dęblin”; 

• 12 października – wspólnie z Burmistrzem uczestniczyłem w obchodach Święta 4 Skrzydła 
Lotnictwa Szkolnego. Uroczystość odbyła się przed Pomnikiem Bohaterskim Lotnikom 
Dęblińskiej Szkoły Orląt; 

• 12 października – brałem udział w uroczystości z okazji Dnia Edukacji Narodowej w Zespole 
Szkół Ogólnokształcących i Szkole Podstawowej nr 2 w Dęblinie; 

• 15 października – brałem udział w uroczystym oddaniu nowego budynku szkoły wraz z salą 
gimnastyczną w Rososzy. W otwarciu uczestniczyła Minister Sportu i Turystyki Joanna Mucha; 

• 15 października – uczestniczyłem w uroczystym spotkaniu z okazji Dnia Edukacji Narodowej  
w Urzędzie Miasta. Nauczyciele mianowani złożyli ślubowanie. Wręczone zostały nagrody 
Burmistrza Miasta oraz Stypendia im. Jana Pawła II uczniom, których średnia ocen wynosiła 
powyżej 5,5; 

• 18 października – wspólnie z Burmistrzem i Zastępcą Burmistrza brałem udział w uroczystym 
zebraniu z okazji 20-lecia działalności Stowarzyszenia Seniorów Lotnictwa Wojskowego RP 
Oddział Dęblin. Było złożenie kwiatów prze Pomnikiem Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej 
Szkoły Orląt oraz zwiedzanie Muzeum Sił Powietrznych; 

• 20 października – odbył się półfinał XIII Jesiennego Przeglądu Twórczości Artystycznej 
Seniorów Dęblin 2012. Finał odbędzie się 17 listopada br. w Sali Klubu Uczelnianego „Błękit”; 

• 23 października – uczestniczyłem w wyjazdowym posiedzeniu Komisji Zdrowia i Problematyki 
Socjalnej w celu zapoznania się z pracą Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Dęblinie. 
Byliśmy pod ogromnym wrażeniem wyposażenia i pracy tej placówki; 

• 24 października – brałem udział w Wieczorze Kultury Romskiej, który odbył się w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących; 

• 25 października – odbyła się sesja nadzwyczajna zwołana na wniosek Burmistrza Miasta  
w sprawie terminowych zmian w budżecie; 

• 26 października – uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  
w celu zaopiniowania materiałów na dzisiejsza sesję Rady Miasta; 

• 27 października – brałem udział wraz z Burmistrzem Miasta i Wiceprzewodniczącymi Rady 
Miasta w uroczystości z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego, która odbyła się w Ratuszu 
Miasta. Medale nadane przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej za długoletnie pożycie 
małżeńskie otrzymało 36 par. 
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Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  
od 27 września do 30 października 2012 r. 
Przygotowane zostały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Miasta, w tym informacja o realizacji 
zadań oświatowych oraz projekty uchwał podatkowych, a ponadto: 
• 28 września – odbyła się przysięga wojskowa w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych  

i Centrum Szkolenia Inżynieryjno - Lotniczego, w której udział brała Grażyna Maziarek – 
Zastępca Burmistrza; 

• 29 września – brałem udział w naradzie rocznej dotyczącej działalności Ochotniczych Straży 
Pożarnych na terenie powiatu ryckiego;  

• 1 października – podpisane zostały umowy z firmą ZUTEC Sp. z o.o. z Radomia na budowę 
wymiennikowni ciepła w budynkach Przedszkola Nr 4 i Przedszkola Nr 3 (obiekt na osiedlu  
15 PP „Wilków”). Termin realizacji do końca października br.; 

• 2 października – uczestniczyłem w spotkaniu dotyczącym zawiązania w Dęblinie tzw. klastra 
przedsiębiorczości; 

• 3 października – podsumowanie Alertu Ekologiczno-Zdrowotnego na szczeblu powiatowym. 
Udział brała Zastępca Burmistrza – Grażyna Maziarek; 

• 10 października – brałem udział w rozpoczęciu roku akademickiego w Wyższej Szkole 
Oficerskiej Sił Powietrznych w Dęblinie, jak również odsłonięciu tablicy pamiątkowej 
poświęconej gen.pil. Andrzejowi Błasikowi. Uroczystość inauguracji roku akademickiego 
zaszczycili miedzy innymi Wiceminister Obrony Narodowej – Beata Oczkowicz, Wiceminister 
Gospodarki – Grażyna Henclewska, Zastępca Dowódcy Sił Powietrznych – gen. dyw. pil. 
Sławomir Kałuziński; 

• 11 października – uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, i Kultury 
Fizycznej oraz Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu z udziałem Zarządu Klubu 
Sportowego „Czarni’ Dęblin; 

• 11 października – upłynął termin składania ofert na obsługę bankową budżetu miasta. Wpłynęły  
3 oferty – Bank PeKaO SA Oddział Lublin, Nadwiślański Bank Spółdzielczy w Puławach oraz 
Bank Spółdzielczy z Końskowoli. Jak widać oferty nie złożył bank PKO BP, który dotychczas 
obsługiwał budżet miasta. 29 października – rozstrzygnięty został przetarg na obsługę bankową 
budżetu miasta i miejskich jednostek organizacyjnych. Wybrana została oferta banku PeKaO SA; 

• 12 października – brałem udział w uroczystościach 40-lecia Ogólnokształcącego Liceum 
Lotniczego im. Żwirki i Wigury w Dęblinie; 

• 12 października – uczestniczyłem w obchodach Święta 4 Skrzydła Lotnictwa Szkolnego  
w Dęblinie; 

• 15 października – uroczystość miejska z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Wręczone zostały akty 
mianowania na wyższy stopień awansu zawodowego, stypendia dla najlepszych uczniów, a także 
nagrody Burmistrza Miasta dla nauczycieli placówek oświatowych prowadzonych przez miasto.  
W tym roku nagrody otrzymali: Małgorzata Wnuk – dyrektor Miejskiego Przedszkola Nr 3, 
Jadwiga Marzysz – Dyrektor Przedszkola Nr 4 oraz nauczyciele Zofia Mongard i Władysław 
Rapkowski –Zespół Szkół Ogólnokształcących, Ewa Sarnowska – Zespół Szkół Nr 4, Alicja 
Wojewoda – Zespół Szkół Nr 3, Jadwiga Kleczkowska – Szkoła Podstawowa Nr 2, Małgorzata 
Ogorzała – Szkoła Podstawowa Nr 6 i Małgorzata Wojdat – Specjalny Ośrodek Szkolno-
Wychowawczy. Uroczystość uświetnił występ uczniów ze Szkoły Podstawowej Nr 2; 

• 18 października – brałem udział w uroczystości XX-lecia dęblińskiego oddziału Stowarzyszenia 
Seniorów Lotnictwa Wojskowego RP; 

• 20 października – odbył się półfinał XIII Przeglądu Twórczości Artystycznej Seniorów. Dębliński 
chór „Jesienna Róża” awansował do finału, który odbędzie się w dniu 17 listopada br; 

• 22 października – w trakcie prac budowlanych przy Rewitalizacji centrum miasta odkopana 
została część pomnika poświęconego marszałkowi Józefowi Piłsudskiemu oraz mieszkańcom 
Dęblina, którzy zginęli w bitwie warszawskiej 1920 r. Płyta została zabezpieczona,  
w wyznaczonym rejonie dalsze prace będą prowadzone pod nadzorem archeologicznym; 



 

Protokół Nr XXXV sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 30 października 2012 r. 
 

4

• 24 października – brałem udział w Wieczorze Kultury Romskiej zorganizowanym przez Zespół 
Szkół Ogólnokształcących w Dęblinie; 

• 27 października – uczestniczyłem w uroczystości wręczenia „Medali za długoletnie pożycie 
małżeńskie”. W tym roku takie odznaczenia otrzymały 34 pary małżeńskie z Dęblina, które 
przeżyły ze sobą co najmniej 50 lat; 

• 28 października – brałem udział w uroczystości pożegnania ks. płka dra Tadeusza Bieńka – 
proboszcza Parafii Wojskowej p.w. Matki Bożej Loretańskiej, który odszedł na emeryturę  
i odszedł z Dęblina; 

• 29 października – podpisana została umowa pomiędzy Miejskim Zakładem Gospodarki 
Komunalnej w Dęblinie a konsorcjum firm AMAR Lublin i AST-PRO Marysin na realizację  
I etapu projektu unijnego pod nazwą „Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania 
ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin” (magistrala wodociągowa do 
osiedla Lotnisko, kanalizacja sanitarna do osiedla Jagiellońskiego oraz w części osiedla 
Mierzwiączka i Starówka). Wartość robót ustalona w wyniku przetargu wynosi 13.001.100 zł, 
termin realizacji do dnia 15 maja 2014 r.; 

• 29 października – udział w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Klubu Sportowego „Czarni” 
Dęblin. Zebranie podjęło uchwałę o wyrażeniu zgody na wcześniejsze rozwiązanie z Miastem 
umowy dzierżawy terenu pod obiektami sportowymi i targowiskiem; 

• Wykonane zostały prace renowacyjne na obiektach pamięci narodowej: 
� Stalag 307 – odnowienie obelisku i wykonanie chodnika – 9.100 zł (firma Poltor Dęblin  

i Victoria Granit Dęblin), 
� Cmentarz Balonna – odnowienie 1 kwatery z wymianą obrzeży, krzyży, izolacją  

i wysypaniem grysem – 27.020 zł (firma Poltor), 
� Mogiła ofiar bombardowania na cmentarzu parafialnym – 6.000 zł (firma Victoria Granit 

Dęblin). 
 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

� Radny Krzysztof Karbowski wnioskował o: 
− rozważenie powołania stowarzyszenia laureatów konkursu „Drzewo roku”. Radny był  

obecny na 10 obchodach konkursu, w związku z czym przekazał materiały z uroczystości 
wraz z folderami zwycięzców Burmistrzowi Miasta Dęblin. Poinformował, że wygrał tym 
razem platan z gminy Kozy w województwie śląskim, na który oddano ponad 7 000 głosów. 
Dodał, że wyszła koncepcja, aby nawiązać współpracę z miejscowościami, z których 
pochodzą drzewa będące laureatami.  

− spowodowanie wyeksponowania w centrum Dęblina planów (mapy) okolic przy ujściu rzeki 
Wieprz w pobliżu Dęblina i twierdzy Iwangorod z 1837 r.  

− spowodowanie poszukiwania z wykorzystaniem georadaru brakujących części pomnika 
poświęconego poległym w bitwie warszawskiej 1920 r. Uważa, że warto wyeksponować 
pomnik w bezpiecznym i widocznym miejscu miasta. Zaproponował wykorzystanie napisów 
z odnalezionego pomnika jako elementy uzupełniające przyszły pomnik poświęcony 
Marszałkowi Józefowi Piłsudskiemu; 

− poprosił o zamieszczenie na stronie internetowej Miasta Dęblin aktualnej listy obiektów 
pamięci narodowej w Dęblinie wraz z opisami (około 50 obiektów), ponieważ w ostatnim 
czasie przybyło 2 obiekty; 

− wnioskował o utrzymanie w należytym stanie miejsc pamięci narodowej, zwłaszcza  
w związku ze zbliżającymi się listopadowymi uroczystościami; dużym problemem jest droga 
dojazdowa do cmentarza wojennego Balonna, w której są zagłębienia; 

− postulował w imieniu mieszkańców ulicy Wąskiej o rozważenie nie budowania parkingu 
naprzeciw posesji mieszkalnych; 
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− spowodowanie zamontowanie nowych tabliczek rozkładu jazdy na przystankach PKS  
po konkretnym przeglądzie przeprowadzonym przez PKS i przedłożeniu raportu z tego 
przeglądu; 

− udostępnienie przez PKP dwóch rozkładów jazdy na przystankach PKS w centrum miasta; 
− włączenie lub naprawienie dwóch lamp przy ul. PCK, które nie świecą w godzinach nocnych; 
− poprawę na tabliczkach nazwy ulicy 1 Maja; 
− usunięcie dwóch drzew: lipy nr 47 przy ul. Mickiewicza oraz sokory rosnącej około  

150 metrów przed mostem na rzece Wieprz po prawej stronie; oba drzewa są uschnięte  
i zagrażają bezpieczeństwu; 

− postulował, aby cięcia pielęgnacyjne drzew miały charakter zgodny ze sztuką ogłowniczą; 
− zapytał, czy w tej kadencji gmina odnowi kontakty z miastami partnerskimi: Drohobyczą, 

Sedriną i Rumią.  
� Radna Beata Amarowicz: 

− wnioskowała o naprawę 2 lamp na ul. Okrzei, naprzeciw posesji pana Jagiełły i posesji pani 
Stelmaszek; 

− odnośnie informacji o wykopaniu pomnika upamiętniającego Józefa Piłsudskiego znajdującej 
się na stronie internetowej Miasta Dęblin uważa, że ostatnie z zamieszczonych zdjęć jest 
nadużyciem i kryptoreklamą firmy budowlanej. 

� Radny Mariusz Ceglarski: 
− wnioskował o uzupełnienie tłucznia przy skrzyżowaniu ul. Okólnej z ul. Grunwaldzką, który 

po robotach i ostatnich opadach został wymyty; 
− zwrócił się z prośbą do Przewodniczących Zarządów Osiedlowych, aby występując  

do różnych instytucji z wnioskami lub prośbami dotyczącymi mieszkańców innych osiedli 
zawiadamiali przewodniczących ich zarządów o podejmowanych działaniach, by mogli oni 
powiadomić mieszkańców o skutkach takiego działania. 

� Radny Witold Kleczkowski: 
− zwrócił się z prośbą o wystąpienie do władz powiatowych o postawienie, na ulicy Spacerowej 

od strony Lotniska, znaku odwołującego ograniczenie prędkości do 40 km na godzinę; 
− zaproponował, aby Rada Miasta zajęła się bliżej tematem transportu i komunikacji busami  

w mieście. Zaproponował ponumerowanie busów, które świadczą usługi przewozowe w celu 
ich rozróżnienia. 

� Radny Witold Zamojski wnioskował o oklejenie taśmą odblaskową słupa elektrycznego  
na ścieżce rowerowej przy ul. Lipowej po stronie fortu, aby był bardziej widoczny. 

� Burmistrz – wnioskował o zwołanie specjalnej sesji Rady Miasta w sprawie uzyskanie opinii 
Rady co do dalszych działań Klubu Sportowego „Czarni” Dęblin i prowadzenia targowiska. 
Spotkanie odbyłoby się z udziałem przedstawicieli Klubu w celu wspólnego wypracowania 
warunków rozwiązania umowy dzierżawy targowiska. Chodzi o jak najszybsze ustalenia, 
ponieważ jeśli nastąpi rozwiązanie umowy i zakończony zostanie dotychczasowy model 
prowadzenia targowiska i współpracy z Klubem Sportowym „Czarni”, to nowe zasady muszą 
zacząć funkcjonować od 1 stycznia 2013 r. Burmistrz przedstawił propozycję, która padła  
na wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej z Komisją Gospodarki 
Przestrzennej i Budżetu w dniu 11.10.2012 r., aby istniejącą obecnie umowę rozwiązać, rozliczyć 
się z Klubem Sportowym i rozpocząć działalność Klubu „Czarni” na nowych zasadach w oparciu 
o dotacje Miasta w zakresie sportu, jak w przypadku stowarzyszeń i klubów w innych miastach. 

 
Ad. pkt 5. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Dęblin w roku szkolnym 
2011/2012. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Czesław Matysek – przedstawił doroczną 
informację (stanowi załącznik) oraz poinformował, że materiał stanowi kompendium wiedzy  
na temat zasobów miejskiej oświaty, a także opis działań, które wynikają z realizacji zadań 
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edukacyjnych i niewątpliwie służą jakościowemu rozwojowi szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Miasto Dęblin.  
Zawiera ona dane, podstawą których było wiele szczegółowych opracowań, analiz oraz sprawozdań, 
ale jej bezpośrednim zadaniem jest pełna i dokładna informacja o tym, w jaki sposób Miasto Dęblin 
realizowało swoje zadania oświatowe i jakie uzyskało efekty w roku szkolnym 2011/12. 

Miasto Dęblin było organem prowadzącym dla pięciu szkół podstawowych, trzech 
gimnazjalnych, liceum ogólnokształcącego i Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego oraz 
trzech przedszkoli. Do szkół podstawowych w 50 oddziałach uczęszczało łącznie - 960 dzieci,  
do gimnazjów w 24 oddziałach - 589 uczniów, do Liceum Ogólnokształcącego w 14 oddziałach - 395 
licealistów.  Do szkoły Podstawowej Specjalnej w Dęblinie uczęszczało 33 dzieci, w Gimnazjum 
Specjalnym naukę pobierało 36 uczniów.  Łącznie do szkół prowadzonych przez Miasto Dęblin  
w 103 oddziałach uczęszczało – 2146 uczniów.  Ponadto do trzech miejskich przedszkoli  
w 17 grupach uczęszczało łącznie 410 dzieci.   
W porównaniu do roku szkolnego 2010/11 w omawianym roku szkolnym ubyło 45 uczniów, 
natomiast w przedszkolach przybyło 11 wychowanków.  Zmniejszyła się również liczba oddziałów  
w szkołach ze 108 do 103 w roku szkolnym 2011/12. Liczba grup przedszkolnych pozostawała  
na poziomie roku ubiegłego. Biorąc pod uwagę standardowe wskaźniki monitorowania efektywności 
szkół należy podkreślić, że szczególnie niekorzystne zjawisko polega na zmniejszającej się liczbie 
uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych.   

Efekty edukacyjne w roku szkolnym 2011/12: 
1. Pełna realizacja potrzeb społecznych w zakresie zabezpieczenia opieki przedszkolnej; 
2. Oddanie do użytku nowoczesnych kompleksów sportowych w Zespole Szkół Ogólnokształcących 

i Zespole Szkół nr 4 w Dęblinie; 
3. Wybudowanie ewakuacyjnej klatki schodowej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym 

w Dęblinie; 
4. Oddanie do użytku Szkolnego Placu Zabaw wybudowanego w ramach programy „Radosna 

szkoła” przy Szkole Podstawowej nr 2 w Dęblinie; 
5. Realizacja projektu unijnego „Indywidualizacja nauczania i wychowania w klasach I-III  

w Mieście Dęblin”; 
6. Osiągnięcie w roku 2012 średniego wyniku sprawdzianu po szkole podstawowej na poziomie 

wyższym od średniej powiatowej i wojewódzkiej; 
7. Realizacja projektu „Pływam” współfinansowanego przez Ministerstwo Sportu i Turystyki,  

z którego korzystało tygodniowo 270 uczniów wszystkich szkół prowadzonych przez Miasto; 
8. Uplasowanie się szkół dęblińskich w gronie zwycięzców tegorocznej edycji 2011/12 Alertu 

Ekologicznego zorganizowanego przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  
w Rykach.  W grupie szkół podstawowych Szkoła Podstawowa nr 2 w Dęblinie zajęła I miejsce, 
w grupie szkół gimnazjalnych II miejsce zajęło Gimnazjum nr 2 w Dęblinie, wyróżnienie zdobyły 
również: Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy w Dęblinie i Szkoła Podstawowa nr 6  
w Dęblinie; 

9. Nadanie imienia Jana Pawła II Miejskiemu Przedszkolu nr 4 w Dęblinie.              
Należy ponadto nadmienić, że w roku szkolnym 2011/12 w czterech placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Miasto Dęblin zostały przeprowadzone konkursy na stanowisko dyrektora 
szkoły, do których łącznie przystąpiło jedenastu kandydatów. W następstwie postępowania 
konkursowego Burmistrz Miasta Dęblin powołał na stanowiska dyrektorów szkół, na okres 
pięcioletniej kadencji, następujących kandydatów: 

• Pana mgr Romana Dariusza Bytniewskiego na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących w Dęblinie, 

• Panią mgr Annę Marię Dominiak na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół nr 3 w Dęblinie,   
• Panią inż. Zofię Teresę Mazurek na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół nr 4 w Dęblinie,  
• Panią mgr Jolantę Kuterę na stanowisko dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego w Dęblinie. 
Należy stwierdzić, że wyniki sprawdzianu zewnętrznego po szkole podstawowej uzyskane w roku 

szkolnym 2011/12 są zbliżone do wyników uzyskanych rok wcześniej.  Szkoły podstawowe uzyskały 



 

Protokół Nr XXXV sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 30 października 2012 r. 
 

7

wyniki lepsze od średniej dla powiatu Ryckiego i województwa lubelskiego. Najwyżej 
sklasyfikowana została Szkoła Podstawowa nr 6 w Dęblinie – 26,0 pkt na 40 możliwych  
do uzyskania. Najsłabiej, podobnie jak w roku ubiegłym, wypadła Szkoła Podstawowa nr 3  
w Dęblinie – średnia 20,9 pkt na 40 możliwych. Szkoła ta z niektórych kompetencji uzyskała 
najgorszy wynik w powiecie.   

Egzamin gimnazjalny został przeprowadzony według nowych zasad. Uzyskanych wyników nie 
da się zatem bezpośrednio porównać z wynikami egzaminu z roku 2010/11. Wyniki egzaminu 
gimnazjalnego średnie dla Miasta Dęblin są niestety nieco gorsze od uzyskanych w skali powiatu  
i województwa. Na sytuację taką wpłynęły w szczególności słabe wyniki uzyskane przez 
absolwentów Gimnazjum nr 3 w Dęblinie.    

W roku szkolnym 2011/12 do egzaminu maturalnego przystąpiło 142 uczniów spośród 
tegorocznych absolwentów liceum.  Egzamin zdało 137 zdających, co stanowi 96,5%.  
Wyniki egzaminu maturalnego są porównywalne z osiągniętymi w roku szkolnym 2010/11. 
Najtrudniejszy okazał się obowiązkowy egzamin maturalny z matematyki. Wszystkie pięć 
przypadków niepowodzenia na egzaminie dotyczą właśnie tego przedmiotu.  

Jak się wydaje na ostateczne wyniki nauczania wpływ mają między innymi następujące 
uwarunkowania: 

• środowisko społeczne ucznia i poziom kompetencji wychowawczych rodziców, 
• poziom motywacji ucznia do pracy nad sobą, 
• poziom zdolności i zainteresowań ucznia, 
• poziom efektywności pracy szkoły i skuteczność nadzoru pedagogicznego nad pracą szkoły  

i nauczycieli, 
• stosowane w praktyce szkolnej metody pracy dydaktyczno wychowawczej, ich nowoczesność 

i skuteczność, 
• ogólne warunki w jakich organizowany jest proces nauczania i wychowania, 
• dyscyplina realizacji zadań oświatowych i postawa etyczno – moralna samych nauczycieli,  
• poziom współpracy szkoły z rodzicami uczniów, itp. 
Aktywność sportowa zajmowała ważną pozycję w całokształcie działalności dydaktyczno 

wychowawczej szkół. Bogata oferta obfitowała w zawody z różnych dyscyplin sportowych. Szkoły 
zachęcały uczniów do udziału i startów w organizowanych zawodach na szczeblu Miasta, powiatu  
i województwa.  Najbardziej spektakularnym osiągnięciem roku szkolnego 2011/12 było zdobycie  
II miejsca na szczeblu ogólnopolskim w Turnieju o Puchar Premiera Donalda Tuska. Turniej 
zorganizowany był przez Ministerstwo Sportu i Turystyki.  

Odnotowane przejawy zachowania patologicznego dzieci i młodzieży szkolnej pozostawały  
na poziomie z roku ubiegłego. Nie wystąpiły przypadki znacznego zwiększenia ich występowania,  
a w kilku przypadkach ich liczba wyraźnie zmalała. Dotyczy to szczególnie szkół gimnazjalnych,  
co z uwagi na powszechną opinię o tym typie szkoły, należy ocenić pozytywnie. Dyrektorzy szkół  
i nauczyciele podejmowali różnorodne działania zmierzające do ograniczenia niepokojących zjawisk 
patologicznych.  

Zachowania patologiczne wśród dzieci i młodzieży mają różnorodne podłoże i często ich 
przyczyna tkwi poza szkołą. Dzieje się tak w sytuacji, gdy dom rodzinny nieudolnie  
i niekonsekwentnie oddziałuje na swoje dziecko. W wielu przypadkach rodzice tracą dobre relacje  
z dorastającym dzieckiem, tracą nad nim kontrolę, są bezradni i nie potrafią mieć pozytywnego 
wpływu na postawę własnego dziecka, tym samym na wywiązywanie się z obowiązków szkolnych. 
Taka sytuacja bywa najczęściej źródłem niepowodzeń szkolnych.       

Szkoły dla których organem prowadzącym jest Miasto Dęblin w sposób zorganizowany  
i efektywny organizowały działalność w zakresie realizacji profilaktyki szkolnej.  Inicjatorami tego 
typu przedsięwzięć byli dyrektorzy szkół i pedagodzy szkolni, którzy ściśle współpracowali  
z rodzicami. W rozwiązywaniu trudniejszych problemów szkoły podejmowały współpracę z Poradnią 
Psychologiczno Pedagogiczną w Dęblinie, kuratorami sądowymi, policją, ośrodkami pomocy 
społecznej, itp.   

Formą pomocy i wsparcia jest organizowanie działań opiekuńczych na rzecz uczniów 
znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej. 114 uczniów otrzymało stypendia socjalne,  
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155 uczniów skorzystało z dopłat do posiłków, 109 otrzymało dofinansowanie na zakup 
podręczników, 53 otrzymywało Stypendium Jana Pawła II. Łącznie z różnego rodzaju wsparcia  
ze strony państwa i samorządu skorzystało 431 uczniów. 
Organizowano dodatkowe zajęcia pozalekcyjne, w tym: zajęcia świetlicowe (312 uczniów), 
artystyczne (309 uczniów), sportowe (491 uczniów) i przedmiotowe koła zainteresowań (1147 
uczniów). Uczniowie cały rok szkolny korzystali z atrakcyjnych zajęć na basenie (tygodniowo  
ok. 270 uczniów korzystało z tej formy zajęć sportowych).  Uczniowie wszystkich szkół uczestniczyli 
w dodatkowych zajęciach sportowych organizowanych przez zatrudnionych przez Miasto 
animatorów sportu. Zajęcia odbywały się na boisku Moje Boiska „Orlik” przy ZSO.  

Poziom zatrudnienia nauczycieli w porównaniu do roku szkolnego 2010/11 zmniejszył się  
o 10,58 etatu. Zmniejszająca się liczba nauczycieli wynika z następstw niżu demograficznego  
i otwierania w kolejnych latach mniejszej liczby oddziałów szkolnych.  Struktura zatrudnienia 
według stopni awansu zawodowego wskazuje natomiast na wysoki poziom przygotowania 
zawodowego nauczycieli. Najwyższy odsetek nauczycieli ze stopniem awansu zawodowego 
nauczyciela dyplomowanego zatrudnionych jest w Zespole Szkół nr 4 w Dęblinie – 84,6%, najniższy 
w przypadku Miejskiego Przedszkola nr 3 w Dęblinie – 0,31%. Średnia dla wszystkich szkół  
i placówek oświatowych wynosi – 46,3%.   Dla roku szkolnego 2010/11 wynosił on – 43,9%.  Należy 
także stwierdzić, że niekorzystnym zjawiskiem odnoszącym się do struktury zatrudnienia nauczycieli 
może okazać się stosunkowo niewielka liczba zatrudnianych nauczycieli stażystów – ok. 1,3% ogółu 
nauczycieli pozostających w zatrudnieniu.  

We wszystkich placówkach wykonany został niezbędny zakres prac remontowych, częściowo  
w oparciu o środki budżetowe, a częściowo ze środków szkolnych, pozyskanych również  
od sponsorów. Łącznie na remonty i modernizację szkół przeznaczono ponad 212 000 zł. 
Miasto przeznaczyło na funkcjonowanie swoich placówek w 2011 r. 21 254 024 zł. Najwięcej 
otrzymały szkoły podstawowe - 8.170.444,04 zł, tj. 38, 37 % wszystkich środków, przedszkola oraz 
oddziały przedszkolne w szkołach - 3.973.687,07 zł (18,67 %), gimnazja - 3.851.405,95 zł (18,09 %), 
liceum ogólnokształcące - 2.367.030,51 zł (11,12 %), szkoły i placówki specjalne - 2.721.040,21 zł  
(12,78 %), pozostałe wydatki - 210.416,76 zł   (0,97 %). Występujący w poszczególnych typach szkół 
i jednostkach organizacyjnych poziom kosztów funkcjonowania placówek oświatowych jest 
pochodną stopnia organizacyjnego i wielkości placówki.  Zachodzi prawidłowość według której  
im mniejsza szkoła tym wyższe jednostkowe koszty jej utrzymania. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011/12 jest zbiorczym 
materiałem opisującym sposób realizacji zasadniczych przedsięwzięć z dziedziny edukacji. Stanowi 
całościową prezentację stanu miejskiej oświaty. Przedstawia, w jaki sposób Miasto wypełnia swoje 
zobowiązania w zakresie oświaty i wychowania, a także postęp i trudności w usprawnianiu 
funkcjonowania szkół i przedszkoli, poprawianiu efektywności oddziaływania edukacyjnego  
na dzieci i młodzież szkolną pobierającą naukę.  
Działania dotyczące realizacji polityki edukacyjnej ukierunkowane są na zaspakajanie potrzeb 
oświatowych, rozwój szkół i placówek oświatowych oraz świadczenie usług edukacyjnych  
na możliwie wysokim poziomie. 

Miasto Dęblin, jak większość małych miast, staje rokrocznie przed zadaniem dofinansowania 
oświaty. Przepisy określające zasady finansowania oświaty mówią, że liczba uczniów jest 
podstawowym wskaźnikiem algorytmu podziału subwencji oświatowej w budżecie państwa. W ten 
sposób Państwo nie uwzględnia uwarunkowań konkretnych organów prowadzących szkoły  
i placówki oświatowe i dodatkowych kosztów wynikających z corocznie niższej liczby uczniów  
w poszczególnych oddziałach i szkołach, konieczności wypłaty dodatkowych elementów 
wynagrodzenia dla nauczycieli. Miasto Dęblin pokrywa również koszty funkcjonowania miejskich 
przedszkoli w wymiarze do pięciu godzin dziennie oraz finansuje w całości utrzymanie klas 
przedszkolnych w szkołach podstawowych.   

Opracowanie nie zawiera wniosków końcowych, ponieważ przedmiotowa informacja nie 
powinna ich zawierać, w miejsce wniosków jest prośba o analizę poszczególnych zapisów w celu 
nakreślenia kierunków i sposobu działania w zakresie funkcjonowania szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Miasto Dęblin.  
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Informacja została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej - Magdalena Piechota dodała,  
że wszystkich obecnych na komisji radnych zaniepokoił fakt niskich ocen średnich, martwią wyniki 
egzaminów na wszystkich szczeblach nauczania. Komisja w przyszłości będzie chciała spotkać się  
z dyrektorami szkół, żeby zastanowić się co zrobić żeby wyniki znacznie się poprawiły. Wiąże się  
to również z miejscami pracy w Dęblinie i powrotem wykształconej młodzieży do miasta.  

W dyskusji głos zabrali: 
Radny M. Ceglarski – stwierdził, że czytając informację zabrakło w niej wniosków. W Radzie 
Miasta są fachowcy, którzy zajmują się tym tematem, jednak większość radnych nie zna się  
na oświacie. Gdyby z informacji wynikały wnioski, Rada wiedziałaby czym ma się zająć na 
przyszłość i łatwiej pracowałoby się dyrektorom, kadrze dydaktycznej oraz uczniom.  
Radny W. Kleczkowski – uważa, że na stronie 29 przedstawionej informacji jest niewłaściwie 
zsumowana subwencja oświatowa, lub podana niewłaściwa liczba uczniów. Zapytał, czy należy brać 
pod uwagę liczbę uczniów uprawnionych do subwencji po odjęciu oddziałów przedszkolnych.  
Jeśli chodzi o wnioski, to byłaby to raczej lista życzeń. Zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś sugestie. 
Radny K. Karbowski – powiedział, że temat był zgłębiany na posiedzeniu komisji i dlatego 
powinny być wypracowane kierunki. Zaproponował uzupełnienie informacji o zapisy, które nie 
zostały uwzględnione. Odnośnie działalności w zakresie kultury fizycznej odwołał się do informacji 
zamieszczonej na stronie internetowej Miasta Dęblin i postawił wniosek o przyjęcie do protokołu 
sesji sprawozdania ze spartakiady młodzieży. 

Następnie przedstawił swoje uwagi o działaniach pozalekcyjnych w zakresie okołooświatowym. 
W zakresie kultury i wychowania ośrodkiem, który powinien współpracować i współpracuje  
ze szkołami jest Miejski Dom Kultury. Problem w tym, że nie są ujęte wykazem udziały Zespołu 
Szkół nr 4 i Szkoły Podstawowej nr 2 w konkursie poetyckim z okazji święta wróbla. Trzeba 
zachęcać dzieci i młodzież do udziału w tym konkursie. 

Uważa, że zajęcia oświatowe w zakresie krajoznawstwa i turystyki powinny być rozpisane  
na poszczególne szkoły. Według radnego wiedza młodzieży o mieście jest mierna, dlatego też należy 
zacieśnić współpracę z Miejskim Domem Kultury, Towarzystwem Przyjaciół Dęblina, aby dziedziny 
rozwijane przez te organizacje zafunkcjonowały również w szkołach. Nakłady finansowe będą niskie 
w porównaniu do efektów. Poprosił o rozważenie powołania w każdej szkole koła krajoznawczo-
turystycznego. Powołanie drużyn harcerskich jest sposobem wsparcia wychowania fizycznego, 
duchowego i intelektualnego. Zauważył, że najważniejsze jest rozwijanie patriotyzmu, prawie 
wszystkie szkoły w Dęblinie mają patronów, którzy do tego afirmują. 

W informacji powinno się uwzględnić zapisy dotyczące bezpieczeństwa. Podał przykład 
dziecka, które ma 3 kilometry drogi do szkoły. Uważa, że taka odległość nie jest w pełni bezpieczna 
do przebycia, dlatego trzeba zaangażować opiekuna. 

Radny postuluje, aby nadal prowadzić inwestycje termoizolacyjne budynków szkół,  
co zmniejsza koszty utrzymania i podnosi standard obiektu. 

Radny jest zdania, że najważniejszymi wnioskami na jakich trzeba się skupić jest zdrowie, 
kultura, kultura fizyczna, krajoznawstwo, turystyka, bezpieczeństwo, ponieważ sfery te wpływają  
na wychowanie. Uważa, że na przyszłość w informacji dotyczącej zadań oświatowych powinna się 
znaleźć informacja o stanie zdrowia uczniów. Ze zdrowiem łączy się również kultura fizyczna, 
dlatego należy rozważyć pozalekcyjne zajęcia z wychowania fizycznego.  

Na zakończenie powiedział, że wszystkie przedstawione przez niego zadania powinny być 
skutecznie podjęte. 
Radna Danuta Krajewska – jest zdania, że współpraca szkół z Miejskim Domem Kultury istnieje. 
Szkoły biorą udział w różnego rodzaju konkursach organizowanych przez MDK.  
W zakresie wychowania patriotycznego na zajęciach z historii, zajęciach wychowawczych  
i świetlicowych nauczyciele temat ten poruszają. Patriotyzmu nie można nauczyć się w szkole, 
patriotyzm wynosi się z domu rodzinnego i trzeba go pielęgnować. Szkoła może tylko korygować 
pewne braki. Szkoła ma uczyć i wychowywać, dlatego koryguje braki w wychowaniu i zajmuje się 
stroną dydaktyczną. 
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Radny H. Wiejak – uważa, że omawiany temat jest trudny. Nakłady finansowe na oświatę wynoszą 
około 50% budżetu Miasta, jest to największa inwestycja na przyszłość. Na uroczystościach 
szkolnych widać, że patriotyzm w szkołach jest stawiany na jednym z pierwszych miejsc. Natomiast, 
jeżeli chodzi o wyniki nauczania należy nad nimi popracować.  
Podziękował wszystkim dyrektorom za pracę i zaangażowanie. 
Burmistrz  – powiedział, że omawiany temat jest bardzo ważny, ponieważ kształcimy najmłodsze 
pokolenie. Zachowanie przyszłego pokolenia będzie zależeć od podstaw wyniesionych ze szkoły. 
Oświata pochłania ponad 50% wydatków budżetu rocznie. Środki asygnowane przez Miasto nie  
do końca przekładają się na wyniki. Powinniśmy prowadzić działania, aby osiągnąć jak najlepszy 
efekt. Dzisiaj jest czas obiektywnej, dogłębnej, rzeczowej analizy, nie jest to czas podziękowań  
i chwalenia kogokolwiek. Chcieliśmy, aby informacja była podstawą do pracy. Stan oświaty wynika 
z możliwości finansowych, choć przy tych nakładach może być lepiej. Wnioski są zawarte w treści 
informacji. W informacji z poprzedniego roku były konkretne sugestie, które nie do końca odbiły się 
na pracy Rady, łatwo jest stawiać wnioski lecz trudniej później wyasygnować środki na działalność.  
Na dzisiejszej sesji padały wnioski o bliższe współdziałanie z Domem Kultury i zajęcia pozalekcyjne. 
Zajęcia pozalekcyjne są prowadzone, np. na basenie i na Orlikach, gdzie Miasto opłaca trenerów 
prowadzących zajęcia sportowe z młodzieżą. Informacja dotyczy oświaty, a nie kultury, zdrowia, czy 
sportu, więc skoncentrowaliśmy się na wynikach oświatowych. Jeśli chodzi o wady postawy, 
problemy uzębienia, to informacji takich możemy nie pozyskać, bo rodzice mogą nie wyrazić zgody.  

Niepokoi nienajlepszy wynik egzaminów zewnętrznych. O tym też należy mówić, bo jest coraz 
więcej nauczycieli dyplomowanych, mianowanych i nie ma proporcji wzrostu wyników nauczania  
w stosunku do awansu zawodowego nauczycieli.  

Staraliśmy się przedstawić efekty dydaktyczne, osiągnięcia szkół w różnych dziedzinach. Jeżeli 
w informacji brakuje jakichś sukcesów szkół, to znaczy, że szkoła się nie nimi nie pochwaliła. 
Będziemy wymagać od szkół podnoszenia poziomu wykształcenia i wyników. Postaramy się 
zapewnić dobre warunki pracy.  

W opracowaniu pokazane zostały pewne wskaźniki finansowe dla uświadomienia, że gmina  
w dużej mierze finansuje zadania oświatowe i jest to znaczący wydatek. Konkretne wnioski będą się 
wyłaniać w trakcie działalności i przy kształtowaniu budżetu Miasta na rok przyszły. 
Naczelnik Wydziału OKS - Cz. Matysek – wyjaśnił, że przedstawienie informacji wynika z zapisu 
ustawowego i jej treść jest zgodna ze znaczeniem ustawowej nazwy. Przedstawianie informacji  
z realizacji zadań oświatowych raz do roku zlecił organom prowadzącym resort edukacji, a nie resort 
kultury ani nie resort sportu. Otrzymywane środki wystarczą na tzw. podstawę programową.  
W programach edukacyjnych jest mowa o patriotyzmie, kulturze, gospodarce i umiejętności 
odnalezienia się w tej gospodarce. Informacja jest bardzo rozszerzona, również o elementy wiążące 
się z oświatą. Problem współpracy szkół z ośrodkami kultury lub innymi instytucjami może być 
przedmiotem innego opracowania.  
Wydział Oświaty, Kultury i Sportu nie jest bytem niezależnym, który określa wnioski i je realizuje, 
lecz musi współpracować ze szkołami w celu wypracowywania kierunków rozwoju, podnoszenia 
poziomu nauczania, wychowania, eliminowania wszystkiego co utrudnia realizację podstawowych 
zadań oświaty. W latach poprzednich były wnioski i teraz również są one między wierszami. 
Oczywiste jest, że wyniki trzeba poprawiać.  

Następnie przystąpiono do głosowania informacji.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 15 radnych, jednogłośnie.  
 
Ad. pkt 6. 
Informacja dotycząca form pomocy psychologiczno-pedagogicznej i świadczonych usług  
na rzecz dzieci, młodzieży i ich rodzin na terenie miasta Dęblina. 

Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Magdalena Piechota – przedstawiła informację 
(stanowi załącznik). Poinformowała, że Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna w Dęblinie udziela 
pomocy dzieciom, młodzieży oraz ich rodzinom i nauczycielom z placówek znajdujących się  
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na terenie działania poradni (miasto Dęblin, gmina Stężyca, Zespół Placówek Oświatowych  
w Bobrownikach z gminy Ryki).  

Poradnia jest niezależną placówką oświatową, ogólnodostępną, a korzystanie z jej usług jest 
dobrowolne i bezpłatne.  Priorytetem jest dobro dziecka. Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna  
w Dęblinie udziela pomocy dzieciom i młodzieży w zakresie diagnozy, terapii indywidualnej  
i grupowej, poradnictwa, konsultacji oraz ich rodzinom, nauczycielom w formie poradnictwa, 
konsultacji, instruktażu, zajęć warsztatowych.  Liczba potencjalnych klientów w roku 2011/2012 
wyniosła 4975 osób, z czego przyjętych zostało 1736. 
Pod opieką poradni znajduje się 30 placówek, w tym: 7 przedszkoli (4 w Dęblinie), 11 szkół 
podstawowych (6 w Dęblinie), 6 gimnazjów (4 w Dęblinie), 4 szkoły ponadgimnazjalne.  
Poradnia czynna jest 5 dni w tygodniu w godzinach 800 – 1800. 

Ze względu na dostateczne doposażenie bazy dydaktycznej w przenośny sprzęt komputerowy,  
multimedia i specjalistyczne programy komputerowe w minionym roku szkolnym pracownicy coraz 
częściej świadczyli usługi diagnostyczne i warsztatowe w terenie (placówkach oświatowych  
w rejonie działania). 

W ostatnich dwóch latach poradnia została przygotowana do przyjęcia osób niepełnosprawnych, 
zmodernizowana i wyremontowana w całości, zapewniając wysoki poziom możliwości 
organizowania zadań statutowych. Dysponuje 5 gabinetami specjalistycznymi: 2 psychologiczne,  
2 pedagogiczne, 1 logopedyczny, archiwum z przeznaczeniem na gabinet diagnostyczno – 
terapeutyczny, pokojem socjalnym, sekretariatem oraz gabinetem dyrektora. 

Do głównych zadań realizowanych w ubiegłym roku szkolnym 2011/2012 przez naszą poradnię 
należało:  
− diagnoza, opiniowanie i orzecznictwo psychologiczne, logopedyczne i pedagogiczne w poradni  

i terenie ( dom rodzinny, szkoły, przedszkola),  
− terapia psychologiczna, logopedyczna i pedagogiczna (indywidualna, grupowa), 
− konsultacje specjalistyczne dla rodziców, nauczycieli, pracowników pomocy społecznej, 

kuratorów społecznych, 
− poradnictwo specjalistyczne w szerokim rozumieniu (w tym instruktaże dla rodziców, studentów 

odbywających praktyki),  
− doradztwo zawodowe dla nauczycieli i uczniów, 
− działalność profilaktyczna i psychoedukacyjna dla rodziców, dzieci i młodzieży.  
 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała informację. 

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała informację. 

W dyskusji udział wzięli: 
Radny Waldemar Warenica – jako Przewodniczący Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej 
poinformował, że odbyło się wyjazdowe posiedzenie komisji w celu zapoznania z pracą poradni. Jest 
zdania, że potencjalny klient, uczeń może się czuć w lokalu poradni bezpiecznie, ponieważ wchodzi 
się anonimowo do budynku mieszkalnego, co zapewnia poczucie swobody. Jeżeli lokalizacja się 
zmieni i poradnia zostanie umiejscowiona, np. przy szkole, uczeń będzie się wstydził kolegów. 
Działalność poradni wykracza poza jej siedzibę, jeśli dziecko nie może wyjść z domu ze względu  
na przykład na złamaną nogę. Trudno sobie wyobrazić przeniesienie poradni poza teren Dęblina, 
liczba potencjalnych klientów na pewno wtedy spadnie. 
Radny W. Kleczkowski – jest zdania, że w poradni widać dobrą ekonomię, gospodarowanie 
zasobami ludzkimi, elastyczność godzin pracy, dobrą współpracę ze szkołami.  
Zapytał, jak należy rozumieć liczbę potencjalnych klientów.  
Zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Ryckiego Dariusza Wojdata o informację  
na temat przyszłości Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Dęblinie. Jego zdaniem poradnia 
zasługuje, aby być samoistną placówką a nie filią i móc świadczyć szerokie usługi.  
Radny H. Wiejak – młodzież przychodzi wraz z rodzicami, wachlarz oferty jest szeroki. Dyrektorzy 
szkół obecni na dzisiejszej sesji mieli dodatkową możliwość zapoznania się z ofertą poradni. 
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Dyrektor Poradni - M. Piechota – powiedziała, że radni powiatowi walczą o poradnię  
i ją wspierają. 
Wyjaśniła, że do określenia liczby potencjalnych klientów jest brana liczba wszystkich dzieci oraz 
wszystkich uczniów, również ze szkół spoza Dęblina. Są to wszystkie dzieci od urodzenia do 20 roku 
życia, które mogą się zgłosić. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Ryckiego - Dariusz Wojdat – powiedział, że należy się 
cieszyć, że dęblińska poradnia została do tej pory utrzymana, ponieważ były plany, aby połączyć  
ją z Poradnią w Rykach, ewentualnie stworzyć z niej filię zamiejscową. W tej chwili obie poradnie  
są równorzędne. Problemem dla wielu samorządów są finanse. Na dzień dzisiejszy poradnia 
pozostała, jest wybrany dyrektor na okres 5 lat i przez ten czas nic nie powinno ulec zmianie. Nie 
znaczy to jednak, że starostwo nie będzie czyniło różnych prób wykorzystania swoich obiektów. 
Poradnia nie znajduje się w tej chwili w obiekcie starostwa, jest to obiekt Miasta Dęblin. Były plany 
wykorzystania internatu przy Zespole Szkół Nr 1. Wiele będzie zależało od podejścia samorządu 
Miasta Dęblin i dyrekcji poradni. 

Następnie przystąpiono do głosowania informacji.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 15 radnych, jednogłośnie.  
 
Ad. pkt 7a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości obowiązujących na obszarze miasta Dęblin. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że 
proponowane stawki mieszczą się w granicach określonych ustawą o podatkach i opłatach lokalnych. 
Proponuje się następujące roczne stawki w podatku od nieruchomości na obszarze miasta Dęblin: 
� od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,67 zł od 1 m2 powierzchni;  
76% stawki maksymalnej, (stawka maksymalna – 0,88 zł , stawka w 2012 r. – 0,60 zł) 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – 4,51 zł  
od 1 ha powierzchni; (takie grunty w mieście nie występują) 
(stawka maksymalna – 4,51 zł , stawka w 2012 r. – 4,30 zł) 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,30 zł od 1 m2 powierzchni;  
67% stawki maksymalnej, (stawka maksymalna – 0,45 zł, stawka w 2012 r. – 0,26 zł) 

� od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych – 0,58 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 79% stawki maksymalnej, 

(stawka maksymalna – 0,73 zł, stawka w 2012 r. – 0,53 zł) 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 19,80 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej;  
87% stawki maksymalnej, (stawka maksymalna – 22,82 zł, stawka w 2012 r. – 18,80 zł) 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – 10,65 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej;  
(stawka maksymalna – 10,65 zł, stawka w 2012 r. – 10,20 zł) 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,63 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej;  
(stawka maksymalna – 4,63 zł, stawka w 2012 r. – 4,20 zł) 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego – 6,30 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 82 % stawki maksymalnej, (stawka 
maksymalna – 7,66 zł, stawka w 2012 r. – 5,77 zł) 

� od budowli – 2% ich wartości (max. 2% ich wartości). 
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Proponowane stawki podatkowe spowodują wzrost wpływów z tytułu podatku od nieruchomości  
za 2013 r. o ok. 8 % w stosunku do 2012 roku.  

Podatek od nieruchomości jest na trzecim miejscu pod względem wielkości wpływów  
do budżetu Miasta. Łączna kwota podatku od osób fizycznych i od osób prawnych wynosi  
8 700 550 zł. Dochód ten jest przeznaczony do swobodnego wykorzystania przez Radę Miasta. 
Zwiększenie wpływów z podatku od osób fizycznych w związku z podwyższeniem stawek wzrosłoby  
o 114 379 zł i w roku 2013 wpływ wyniósłby 1 308 863 zł, natomiast od osób prawnych wzrósłby  
o 523 940 zł i wyniósłby 7 391 687 zł.  

Jest 6 900 podatników, jeżeli chodzi o podatek od nieruchomości od osób fizycznych. Natomiast 
podatek od nieruchomości od osób prawnych płaci 102 podatników. 

Burmistrz zwrócił uwagę, że „Rewitalizacja centrum miasta” na dzień dzisiejszy, po odbytych 
przetargach wyniesie ok. 17 mln. zł, natomiast wartość kosztorysowa inwestycji polegającej  
na modernizacji i rozbudowie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej wynosi ok. 30 mln. zł. 

Burmistrz dla porównania przytoczył stawki podatkowe innych miast na terenie województwa 
lubelskiego (podobnych wielkością do Dęblina) z roku 2012 r., m.in. Radzyń Podlaski, Włodawa, 
Parczew, Poniatowa, Lublin. Po za tym miasta w najbliższej okolicy: Ryki, Kock, Kazimierz Dolny, 
Puławy. Większość miast ma wyższe stawki niż Dęblin, natomiast Ryki i Kock mają bardzo niskie 
podatki i zdecydowanie odbiegają od innych miast pod tym względem.  
Zaproponowane przez nas stawki podatku mieszczą się w średniej wojewódzkiej. Zmiana poziomu 
stawek nie przyczyni się do otrzymania subwencji wyrównawczej, ani nie przekroczymy progu 
dochodów, który warunkuje oddanie do budżetu państwa część swoich dochodów.  
Burmistrz uważa, że jest to rozsądny kompromis między tym co samorząd chce zrobić w mieście  
i możliwościami mieszkańców. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – w § 4 zaproponował zamiast słów „Urzędu Miasta”, słowa „Ratuszu 
Miasta” lub „budynku Urzędu Miasta”. 
Burmistrz  – jako autopoprawkę wprowadził słowa „budynku Urzędu Miasta”. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały z autopoprawką.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, przy 2 „przeciw”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXV/182/2012 w sprawie określenia wysokości stawek  
podatku od nieruchomości obowiązujących na obszarze miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 7b. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej  
do obliczenia podatku rolnego na 2013 rok. 

Burmistrz  – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że proponuje się 
podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej do obliczenia 
wymiaru podatku rolnego na 2013 r. Podatkowi rolnemu podlegają wszystkie grunty sklasyfikowane 
w ewidencji gruntów jako grunty rolne, niezależnie od tego czy stanowią gospodarstwo rolne.  
W przypadku gospodarstwa rolnego stawka podatku wynosi 2,5 q (kwintala) od hektara 
przeliczeniowego gruntów, natomiast w przypadku gruntów rolnych, które nie stanowią 
gospodarstwa rolnego, czyli poniżej hektara stawka wynosi 5 q. Jest to stawka 10-krotnie mniejsza 
niż stawka podatku od nieruchomości.  
Średnia cena skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2012 r. jest dość wysoka i zgodnie  
z Komunikatem Prezesa GUS z dnia 19 października 2012 r. wynosi 75,86 zł za 1 kwintal. 
Proponowana stawka – 70 zł za 1 kwintal (stawka obowiązująca w 2012 r. wynosiła 60 zł  
za 1 kwintal). Roczna stawka podatku za 1 hektar użytków rocznych w przypadku gospodarstw 
rolnych wynosiłaby 175 zł, natomiast w przypadku gruntów rolnych nie wchodzących w skład 
gospodarstwa rolnego 350 zł. 
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Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXV/183/2012 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2013 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku  
od środków transportowych na rok 2013.  

Burmistrz  – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że zgodnie  
z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych do określania 
stawek podatku od środków transportowych upoważniona jest rada gminy.  
Zgodnie z Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 2 sierpnia 2012 r. w sprawie górnych granic 
stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2013 r. oraz zgodnie z Obwieszczeniem Ministra 
Finansów z dnia 8 października 2012 r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych 
obowiązujących w 2013 r. przy ustalaniu stawek należy brać pod uwagę stawki maksymalne i stawki 
minimalne – stawki te przedstawiono w projekcie uchwały przy poszczególnych propozycjach. 
Proponowane stawki mieszczą się w obowiązujących granicach i uwzględniają podział  
na poszczególne kategorie pojazdów ustalony w ustawie. 
Stawki podatku od środków transportowych na 2013 r. są o 8 % wyższe w stosunku do 2012 roku. 
Proponujemy w tym roku odstąpić od podziału na kategorie wiekowe aut, ponieważ nie odbiegają 
one od siebie pod względem technicznym. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów, przy 1 głosie 
„przeciw”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXV/184/2012 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych na rok 2013. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 
przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje.  

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że projekt uchwały 
wynika w szczególności ze zmiany przepisów prawa, tj. uchylenia rozporządzenia Rady Ministrów, 
stanowiącego podstawę do udzielenia regionalnej pomocy inwestycyjnej przez gminy, w formie ulg  
i zwolnień od podatku od nieruchomości, nieruchomości związanej z nowa inwestycją, które było 
podstawą podjęcia dotychczas obowiązującej uchwały. Uchwała Rady Miasta z 27.11.2007 r. 
obowiązywała do tej pory. Przedłożony projekt zasadniczo nie zmienia w stosunku do dotychczas 
obowiązującej uchwały warunków i zasad udzielania przez Miasto Dęblin pomocy inwestycyjnej, 
dostosowany jest do obowiązujących przepisów i wykorzystuje możliwości zaproponowane  
w rozporządzeniu Rady Ministrów. Nastąpi wyłączenie jednej rzeczy – ulgi dla podmiotów, które 
wykonały inwestycje na terenie miasta w określonej wysokości. Nowością warunkującą uzyskanie 
ulgi byłoby stworzenie nowych miejsc pracy. Przy utworzeniu co najmniej 3 nowych miejsc pracy 
zwolnienie od podatku wyniesie 12 miesięcy, natomiast maksymalne zwolnienie przez 48 miesięcy 
nastąpi przy zatrudnieniu co najmniej 30 osób.  
Burmistrz wyjaśnił, że zgodnie z § 2 pkt 2 projektu uchwały przez nową inwestycję należy rozumieć 
inwestycję w środki trwałe oraz wartości niematerialne i prawne, polegającą na utworzeniu nowego 
lub rozbudowie istniejącego przedsiębiorstwa, dywersyfikacji produkcji przedsiębiorstwa przez 
wprowadzenie nowych dodatkowych produktów bądź na zasadniczej zmianie dotyczącej 
całościowego procesu produkcyjnego istniejącego przedsiębiorstwa. 
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Przyjęcie projektu uchwały ma w szczególności na celu stworzenie dogodnych warunków dla 
rozwoju przedsiębiorczości i lokalnego rynku pracy. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXV/185/2012 w sprawie zwolnień od podatku  
od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 7e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży działek nr 1960/4, nr 1960/6 i nr 1960/7 
przy ul. Cypriana Kamila Norwida w Dęblinie. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że działki  
nr 1960/4, nr 1960/6, nr 1960/7 stanowią własność gminy Miasto Dęblin. Zgodnie z obowiązującym 
planem zagospodarowania przestrzennego Osiedla Lipowa V w Dęblinie, działki te leżą w terenach 
budowlanych przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Działki gminne nie mogą 
stanowić samodzielnych działek budowlanych. 
Właścicielem działek sąsiednich nr 1959/4, nr 1959/6, nr 1961/4 i nr 1961/6 jest jedna osoba 
fizyczna, która po nabyciu działek od gminy, utworzy nowe tereny budowlane.    
W związku z powyższym proponuję zbycie działek nr 1960/4, nr 1960/6, nr 1960/7 w drodze 
bezprzetargowej.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

W dyskusji udział wzięli: 
Radna Beata Amarowicz – zapytała, czy właścicielowi sąsiednich działek proponowano zamianę  
na grunty gminne, których łączna powierzchnia zgodnie z § 1 wynosi 773 m2 i ewentualnie 
stworzenie działki budowlanej, która w całości stanowiłaby własność gminy. Wtedy gmina w drodze 
przetargu nieograniczonego mogłaby z większym zyskiem tę działkę sprzedać. 
Burmistrz  – nie rozważaliśmy tej opcji, proponujemy sprzedać te działki po wycenie biegłego.  
Nie ma obecnie dużego zainteresowania kupnem, dlatego jeśli uda się nam sprzedać wskazane grunty 
zgodnie z wyceną ustaloną przez biegłego, będzie to z korzyścią dla Miasta. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 1 głosie 
„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXV/186/2012 w sprawie sprzedaży działek nr 1960/4,  
nr 1960/6 i nr 1960/7 przy ul. Cypriana Kamila Norwida w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 7f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste działek nr 556/2  
i nr 556/4 przy ul. Stawskiej. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że działki nr 556/2 
i nr 556/4 na podstawie decyzji Wojewody Lubelskiego z dnia 8 października, stały się własnością 
Miasta Dęblin. Ponadto działki nr 556/2 i nr 556/4 są częściowo zabudowane budynkiem chłodni  
i użytkowane są przez zamrażalnię owoców „ALLMIZ” Spółkę z o.o. w Dęblinie przy ulicy 
Stawskiej 231. W związku z powyższym, iż działki nr 556/2 i nr 556/4 nie mogą stanowić 
samodzielnych działek budowlanych ze względu na swój kształt oraz wchodzą w skład sąsiedniej 
nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym, niniejszy projekt jest zasadny.       
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 
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Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXV/187/2012 w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste 
działek nr 556/2 i nr 556/4 przy ul. Stawskiej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia umów dzierżawy działek położonych  
w Dęblinie. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że działki 
przeznaczone do dzierżawy stanowią własność gminy Miasto Dęblin i były wcześniej dzierżawione 
na rzecz osób, które złożyły wnioski o ich przedłużenie. 
Zgodnie z przepisami o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy 
podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy przekraczających zakres zwykłego zarządu, 
dotyczących: zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy 
szczególne nie stanowią inaczej. Uchwała rady gminy jest wymagana również w przypadku, gdy  
po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość.  
Z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy działek nr 2127/3 o pow. 0,0188 ha, nr 2127/4  
o pow. 0,0128 ha i nr 2127/5 o pow. 0,0431 ha na okres 3 lat wystąpił Pan Artur Majchrzak  
zam. Swaty 20. Z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy działki nr 442/16 o pow. 0,0106  ha 
na okres 3 lat wystąpiła Pani Dorota Kowalska zam. ul. Żabia 9 w Dęblinie. Natomiast z wnioskiem  
o przedłużenie umowy dzierżawy części działki nr 4271 o pow. 0,0289 ha na okres 5 lat wystąpiła 
Pani Danuta Nowakowska zam. ul. Podwale 18 w Dęblinie.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXV/188/2012 w sprawie zawarcia umów dzierżawy działek 
położonych w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7h. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Dęblin w charakterze Członka 
Wspierającego do Powiązania Kooperacyjnego „Aviator”. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że Powiązanie 
Kooperacyjne „Aviator” to wspólna inicjatywa przedsiębiorstw działających w branży transportowej, 
jednostki naukowo-badawczej, instytucji otoczenia biznesu, która ma na celu stworzenie strategii 
rozwoju branży transportowej oraz opracowanie propozycji wspólnych projektów do realizacji. 
Projekt uchwały został przygotowany po spotkaniu osób zainteresowanych utworzeniem tzw. klastra 
przedsiębiorczości, którego działalność polegałaby na wspomaganiu produkcji samolotów 
ultralekkich, samochodów terenowych. Miasto Dęblin miało w tym przedsięwzięciu występować 
jako członek wspierający, czyli bez żadnych zobowiązań finansowych. W spotkaniu uczestniczyło 
wiele przedsiębiorstw, m.in. z Dęblina Wojskowe Zakłady Lotnicze, Wojskowe Zakłady 
Inżynieryjne, Instytut Techniki Wojsk Lotniczych, Wojskowe Biuro Konstrukcyjne. Wszystkie 
przedsiębiorstwa zadeklarowały wstępnie przynależność do tego przedsięwzięcia. W dniu  
23 października odbyło się ostateczne spotkanie, na którym wszystkie podmioty miały ostatecznie 
potwierdzić udział w tym przedsięwzięciu. Ostatecznego potwierdzenia o przystąpieniu do klastra  
nie złożyła żadna z dęblińskich firm. W związku z tym podjęcie decyzji o przystąpieniu Miasta 
Dęblin do Powiązania Kooperacyjnego „Aviator” byłaby przedwczesna.   
Uczestnictwo zadeklarowała: Polska Fundacja Ośrodków Wspomagania Rozwoju Gospodarczego 
„OIC Poland” w Lublinie, firma Auto Korbi Czesław Ciemny Radzyń Podlaski, Zakład Naprawczo 
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Wytwórczy Sprzętu Komunikacyjnego „Avia” Twardogóra, Air & Warsow fir DB sp. z o.o., 
Stowarzyszenie Motoryzacyjne Loto 18, Wyższa Szkoła Ekonomii i Innowacji w Lublinie.  

Projekt uchwały został negatywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały nie było żadnych głosów, „przeciw” 
było 14 głosów i 1 głos „wstrzymujący się”. Rada Miasta nie przyjęła uchwały.  
 
Ad. pkt 7i. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału miasta Dęblin na okręgi wyborcze. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały wypracowany na posiedzeniu Komisji Samorządu  
i Porządku Publicznego (stanowi załącznik) oraz poinformował, że pierwszy projekt uchwały został 
zdjęty z obrad poprzedniej sesji, a następnie został przekazany radnym w trzech wersjach  
po wnioskach zarządów osiedli. Na posiedzeniu Komisji Samorządu i Porządku Publicznego został 
wypracowany wniosek będący propozycją nowej, czwartej wersji obejmujący okręgi wyborcze  
z wszystkich proponowanych wersji.  
Zgodnie z Kodeksem wyborczym podział na okręgi wyborcze, ich granice i numery oraz liczbę 
radnych wybieranych w każdym okręgu ustala na wniosek wójta, rada gminy według jednolitej 
normy przedstawicielstwa obliczonej przez podzielenie liczby mieszkańców gminy przez liczbę 
radnych wybieranych w danej gminie. 
Liczba radnych określona została w ustawie o samorządzie gminnym i wynosi 15 w gminach  
do 20 000 mieszkańców.  
Podział na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy powinien nastąpić w terminie 15 miesięcy  
od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy, tj. do 1 listopada 2012 r. 
Przy ustalaniu podziału gminy na okręgi wyborcze uwzględnia się liczbę mieszkańców ujętych  
w stałym rejestrze wyborców danej gminy na koniec kwartału, w którym rada gminy dokonuje 
podziału gminy na okręgi wyborcze. Liczba mieszkańców wynosi 16 882 osoby, natomiast norma 
przedstawicielstwa wynosi 1125,46 osób. Ponieważ wybieranych jest 15 radnych maksymalnie  
w okręgu może być 1688 osób, minimalnie 563 osoby. 
Jednostki pomocnicze gminy (osiedla) łączy się w celu utworzenia okręgu lub dzieli się na dwa lub 
więcej okręgów wyborczych, jeżeli wynika to z konieczności zachowania jednolitej normy 
przedstawicielstwa oraz jeżeli w gminie liczba radnych wybieranych w danej jednostce pomocniczej 
byłaby większa niż 1.  
Zmiany dotyczą tylko części okręgów. Najmniejszym okręgiem jest okręg nr 15 – 848 mieszkańców, 
największym okręg nr 7 – 1397 mieszkańców. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Samorządu i Porządku Publicznego. 

W dyskusji głos zabrali:     
Radny Roman Anyszkiewicz - Przewodniczący Komisji Samorządu i Porządku Publicznego – 
złożył wniosek o ponowne rozpatrzenie IV wersji projektu uchwały przez Komisję Samorządu  
i Porządku Publicznego, w sprawie okręgów wyborczych nr 11, nr 12 i nr 15 w wersji III. 
Radny Witold Kleczkowski – powiedział, że przedstawiona przez burmistrza IV wersja projektu 
uchwały została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Samorządu i Porządku Publicznego. 
Wariant ten został wypracowany zasadą „za” i „przeciw”, po głębokiej analizie i długiej dyskusji. 
Komisja miała na uwadze wszystkie wnioski, które wpłynęły. Następnie zauważył, że w wersji II i III 
powstałby okręg wyborczy, który miałby 637 mieszkańców, co stanowi tylko 74 mieszkańców więcej 
niż wymagana liczba. Zarząd Osiedla Masów wnioskował o utworzenie okręgu, w skład którego 
trzeba byłoby dołączyć 1 lub 2 bloki z osiedla Lotnisko jeśli mieszkańców z ul. Trapezowej byłoby 
za mało do wymaganej ilości. Tworzyłby się wtedy jeden mniejszy okręg na osiedlu Lotnisko  
w stosunku do dwóch pozostałych. Radny uważa, że mieszkańcy nie są klockami, które można 
przestawiać i dlatego trzeba w tym wszystkim zachować rozsądek i umiar.  Podkreślił,  
że poszczególni radni są radnymi wszystkich obywateli miasta, a nie tylko okręgów, które  
ich wybierają. Jeśli ktoś ma wygrać, to wygra bez tego typu pomocy. 
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Powiedział, że został zobligowany przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla Podchorążych do 
wyrażenia stanowiska, iż od wielu lat osiedle Podchorążych i osiedle Masów razem wybierają 
radnego.  
Zapytał Przewodniczącego Zarządu Osiedla Lotnisko czy jest szczęśliwy z powodu usilnych prób 
wyłączenia jednej ulicy z osiedla Lotniska i dołączenia jej do okręgu wyborczego z osiedlem Masów. 
Radny Ryszard Karpiński – zastanawia się, dlaczego Przewodniczący Komisji Samorządu  
i Porządku Publicznego w dniu 27 października akceptuje propozycję podziału na okręgi, którą 
przedstawił burmistrz, była pozytywna opinia Komisji Samorządu i Porządku Publicznego oraz 
projekt uwzględnia propozycje komisji, a w tej chwili składa wniosek. Zapytał, czy jest to 
indywidualny wniosek radnego, ponieważ komisja nie ustalała żadnego wniosku do IV wersji 
projektu. 
Radny Anyszkiewicz – powiedział, że jest to wniosek osiedla Masów. 
Radny R. Karpiński – zauważył, że był czas na składanie wniosków, wnioski były złożone  
i rozpatrywane. W tej chwili obradujemy nad podziałem miasta na okręgi wyborcze. 
Burmistrz  – taki wniosek osiedle Masów złożyło jeszcze przed poprzednią sesją Rady Miasta. 
Radny M. Ceglarski – powiedział, że opinia dotycząca podziału na okręgi wyborcze przedstawiona 
przez niego na posiedzeniu komisji nie była jego opinią, lecz Zarządu Osiedla Lotnisko  
i mieszkańców ul. Trapezowej. Przypomniał, mieszkańcy ul. Trapezowej podjęli jednoznaczne 
stanowisko, że wolą być w osiedlu Lotnisko po tym jak osiedle Masów wycofało się inwestycji 
powiększenia parkingu przy kaplicy. 
Radny R. Karpiński – zapytał radnego R. Anyszkiewicza, dlaczego jako Przewodniczący Komisji 
Samorządu i Porządku Publicznego akceptując w dniu 27 października propozycję uchwały, teraz 
wprowadza nowe wersje. 
Radny R. Anyszkiewicz – poinformował, że po dyskusji z Przewodniczącą Zarządu Osiedla Masów 
doszli do wniosku, że granice zawarte w wariancie IV są granicami nie akceptowanymi przez 
Przewodniczącą. Granice, które zawarł w swoim wniosku są naturalne, ponieważ ul. Trapezowa 
łączy się z Masowem. 
Burmistrz  – powiedział, że radny Anyszkiewicz zgłosił wniosek formalny o przerwę  
i zorganizowanie posiedzenia komisji, natomiast w tej chwili dyskusja jest merytoryczna. Albo trzeba 
wniosek przyjąć albo odrzucić, czyli powinien być przegłosowany. 
Radny R. Anyszkiewicz – powtórzył, że wnioskował o ponowne rozpatrzenie wersji IV przez 
Komisję Samorządu i Porządku Publicznego. 
Radny W. Kleczkowski – zapytał radnego Anyszkiewicza, czy kiedy prowadził posiedzenie komisji 
miał inną wiedzę niż w tej chwili, czyli po rozmowie z Przewodniczącą Zarządu Osiedla Masów. 
Zauważył, że na komisji był rozpatrywany ten sam wniosek. 
Radny M. Ceglarski – powiedział, że na komisji zostały przedstawione przez burmistrza wszystkie 
złożone wnioski, radny Anyszkiewicz miał okazję się do nich odnieść. Jest zdania, że wtedy wniosek 
Przewodniczącej Zarządu Osiedla Masów nie był dla radnego Anyszkiewicza ważny. 
 
Przystąpiono do głosowania wniosku radnego Romana Anyszkiewicza o ponowne zwołanie 
posiedzenia Komisji Samorządu i Porządku Publicznego w sprawie projektu uchwały dotyczącego 
podziału miasta Dęblin na okręgi wyborcze. 
„Za” wnioskiem radnego było 2 głosy, przy 9 głosach „przeciw” i 4 „wstrzymujących się”.  
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady Miasta. 
 
Radny Henryk Wiejak  – jest zdania, że nie tylko w tej gminie jest niezadowolenie z faktu podziału 
na jednomandatowe okręgi. Każdy ma swój punkt widzenia, powinniśmy jednak wspólnie pracować. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Mierzwiączka - Dariusz Wojdat – jako mieszkaniec osiedla 
Mierzwiączka jest niezadowolony z powodu podziału ul. Lipowej na dwie części. Mieszkańcy do tej 
pory głosujący w jednym lokalu będą musieli pójść do dwóch lokali. Uważa, że jest to dzielenie 
mieszkańców jak klocki. Podział osiedla na dwa lub trzy okręgi, np. przez podzielenie jednej ulicy, 
jest sztuczny. Nie można nikomu odmówić określonych racji i trzeba jakoś przeprowadzić podział. 
Uważa, że przewodniczący osiedli mieli za mało głosu w tym względzie. 
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Radny M. Krawczak – uważa, że trzeba było w ogóle nie ruszać okręgów jednomandatowych, 
zostawić je bez zmian. Tylko dwu i trzymandatowe podzielić według ich terytorium. 
Radny M. Ceglarski – zgadza się z Przewodniczącym Zarządu Osiedla Mierzwiączka Dariuszem 
Wojdatem, iż mieszkańcy nie są zadowoleni. Pierwotny wniosek, z którym zapoznały się zarządy 
osiedli został wycofany z poprzedniej sesji przez burmistrza, z nowymi materiałami zarządy nie 
zapoznały się. Trzeba było dokonać podziału, komisja zebrała się by to uczynić i zrobiła to  
z uwzględnieniem wniosków. 
Burmistrz  – jest to jedna z najbardziej kontrowersyjnych spraw w tym roku i jest tak wszędzie. 
Oczywiście nie da się wszystkich zadowolić. Wersje powstały po zgłoszeniu uwag do pierwszej 
wersji, o tych uwagach dyskutowaliśmy i zostały wypracowane nowe propozycje. Nie możemy 
nikomu odebrać prawa do złożenia wniosków. Była również opinia osiedli, projekt podziału wpłynął 
do zarządów osiedli miesiąc temu i na komisji była dyskusja nad opiniami zarządów. Zauważył,  
że obecnie nie ma na sesji przewodniczącego zarządu osiedla najbardziej zainteresowanego, więc 
jeśli ktoś nie złożył wniosku to możliwe, że jest zadowolony. W tej chwili na sali z 17 osiedli 
pozostało 6 przewodniczących, a dyskutujemy o rzeczach ważnych dla osiedli. Samorządy zostały 
odgórnie przez ustawodawcę zmuszone do podziału gmin na jednomandatowe okręgi wyborcze, co 
spowodowało zamieszanie.  Uważa, że mimo patrzenia na sprawę przez pryzmat najbliższych 
wyborów to dyskusja była merytoryczna i w granicach norm. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Masów – Helena Kasprzak – powiedziała, że jest jej bardzo 
przykro, że osiedle Lotnisko wobec osiedla Masów się tak zachowuje. Uważa, że wniosek osiedla 
Masów dotyczący stworzenia okręgu z osiedla Masów z ul. Trapezową nie był zły, ponieważ 
mieszkańcy żyją obok siebie. Dzieci przychodzą do biblioteki na Masowie, chodzą do jednej szkoły, 
dlatego myślała, że można coś wspólnie robić.  
Radny M. Ceglarski – jeszcze raz powtórzył, że on jako radny nie składał wniosku w sprawie 
okręgów wyborczych, wniosek złożyli mieszkańcy ul. Trapezowej. Uważa, że Zarząd Osiedla Masów 
powinien powiadomić Zarząd Osiedla Lotnisko o złożonym przez siebie wniosku. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Mierzwiączka – D. Wojdat – zdziwiony jest podejściem  
do sprawy radnego M. Ceglarskiego, który uczestniczył w posiedzeniu Komisji Samorządu  
i Porządku Publicznego i nie wiedział o wniosku osiedla Mierzwiączka. 
Radny M. Ceglarski – stwierdził, że wiedział o wniosku osiedla Mierzwiączka, ponieważ  
na posiedzeniu komisji zostały przedstawione wszystkie wnioski. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 1 głosie 
„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXV/189/2012 w sprawie podziału miasta Dęblin na okręgi 
wyborcze. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8. 
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta w zakresie złożonych 
oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady Miasta – przedstawił informację (stanowi załącznik do protokołu) oraz 
poinformował, że radni zobowiązani byli do złożenia oświadczeń majątkowych według stanu na 
dzień 31 grudnia 2011 r. Wszyscy radni złożyli oświadczenia w terminie, tj. do 30 kwietnia 2012 r. 
Przedstawione informacje wynikają z analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2011 r.  
W związku ze stwierdzonymi błędami, które wystąpiły w zeznaniach podatkowych oraz 
oświadczeniach majątkowych, osoby je składające zostały pouczone o obowiązku dokładnego  
ich wypełniania. 

Burmistrz – przedstawił informację (stanowi załącznik) oraz poinformował, że do złożenia 
oświadczeń majątkowych za rok 2011 łącznie zobowiązanych było 27 osób spośród pracowników 
Urzędu Miasta oraz kierowników gminnych jednostek organizacyjnych. W związku z końcem 
kadencji oraz powołaniem na stanowisko w ciągu 2012 r. zobowiązane osoby złożyły dodatkowo 
oświadczenia majątkowe. Wszystkie oświadczenia złożono w terminie. Urząd Skarbowy dokonał 
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analizy złożonych oświadczeń majątkowych, poprzez porównanie z dokumentami skarbowymi  
i podatkowymi oraz wskazał popełnione błędy. W związku z nieprawidłowościami Urząd Skarbowy 
nie podjął żadnych szczególnych działań. Wszystkie oświadczenia majątkowe radnych, 
pracowników, kierowników jednostek organizacyjnych są zamieszczone na stronie internetowej 
Urzędu Miasta. 
 
Radny K. Karbowski – w związku z komentarzami krążącymi w mieście na temat jego 
oświadczenia majątkowego złożył oświadczenie: „Wykazane działki uzyskałem drogą spadku  
po matce. Jeśli chodzi o działki po ojcu jestem ich współwłaścicielem wraz z 20 członkami rodziny, 
świadczą o tym akty notarialne. Jeżeli społeczeństwo miasta życzy sobie żebym to przedłożył, mimo 
że ustawa tego nie wymaga, uczynię to”. 
 
Ad. pkt 9.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

− rozważenie powołania stowarzyszenia, które skupiałyby laureatów uhonorowanych tytułem 
„Drzewo roku” – rozważymy sprawę, ale powinna to być inicjatywa społeczna. Do powołania 
lub przystąpienia Miasta do stowarzyszenia lub jakiejkolwiek innej organizacji jest wymagana 
uchwała Rady Miasta. Inicjatywę uchwałodawczą posiada każdy radny; 

− wyeksponowanie mapy okolic Dęblina z 1837 r. – w momencie ostatecznego tworzenia 
wystroju placu przed Urzędem Miasta możemy rozważyć umieszczenie gablot  
z najważniejszymi dla miasta datami, dokumentami, planszami; 

− rozpoczęcie poszukiwania dalszej części pomnika przy użyciu georadaru – jeśli pomnik jest, 
to znajduje się on na głębokości 3 metrów. Jest decyzja o objęciu nadzorem archeologicznym, 
wyznaczono i zabezpieczono rejon, w którym najprawdopodobniej będzie się znajdował 
pomnik. Roboty będą trwały zgodnie z regułami archeologicznymi i pod nadzorem; 

− umieszczenie nowych miejsc pamięci w internecie – nie są to nowe miejsca tylko odnowione. 
Na pewno aktualizacja wyglądu tych miejsc zostanie wprowadzona na stronę internetową; 

− ubytki na drodze do cmentarza Balonna – zostaną uzupełnione z materiałów odpadowych 
pochodzących z rewitalizacji; 

− rozważenie nie budowania parkingów przy ul. Wąskiej – sprawa rewitalizacji centrum miasta 
przedstawiana była od 2007 r., było kilka koncepcji, odbyło się kilka spotkań. Ostatnie 
spotkanie miało miejsce 2 tygodnie przed rozpoczęciem robót budowlanych, nie było wtedy 
wniosków. Burmistrz zapytał radnego, czy był na ostatnim spotkaniu. Nie ma możliwości  
na dzień dzisiejszy zmiany projektu, powodowałoby to konieczność zmiany pozwolenia  
na budowę i zmianę dokumentacji. Konsekwencją byłoby niezaliczenie ulicy Wąskiej  
do refundacji i tak zwana korekta finansowa. Większość mieszkańców narzeka na brak miejsc 
parkingowych w pobliżu Urzędu Miasta i Przychodni SPZOZ;  

− właściwe opisanie na tabliczkach ulicy 1 Maja – tabliczka ze starą pisownią jest niebieska, 
natomiast nowe tabliczki z poprawioną pisownią nazwy są białe; 

− usunięcie drzew na ul. Stężyckiej i Podchorążych – wystąpiliśmy z pismem do zarządcy dróg, 
będzie przegląd drzew w ciągu dróg wojewódzkich. Drzewa zagrażające bezpieczeństwu będą 
usunięte. Po usunięciu starych drzew powinny być nowe nasadzenia w większej odległości  
od jezdni; 

− cięcia pielęgnacyjne drzew – wystąpimy do wszystkich zarządców dróg; 
− odnowienie kontaktów z miastami partnerskimi w obecnej kadencji – zależne od środków 

finansowych na te cele. 
� dla radnej Beaty Amarowicz: 

− nie palące się lampy uliczne – burmistrz poprosił o zgłaszanie awarii do wydziału Urzędu 
Miasta – w mieście jest kilka awarii, w najbliższym czasie będzie przegląd oświetlenia  
w całym mieście przed sezonem jesienno – zimowym; 
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− zdjęcie, na którym widać część samochodu firmy wykonującej roboty – było wykonane zaraz 
po odkryciu pamiątkowej tablicy, w trakcie robót. Z tytułu umieszczenia tego zdjęcia  
na stronie internetowej Miasta nie uzyskano żadnych korzyści, nie miało też na celu 
kryptoreklamy. Zostanie usunięte ze strony internetowej. 

� dla radnego Mariusza Ceglarskiego: 
− uzupełnienie nawierzchni przy skrzyżowaniu ul. Okólnej z ul. Grunwaldzką – wykonawca  

ma przed zakończeniem prac uzupełnić powstałe ubytki, uzupełnienie nastąpi przed sezonem 
zimowym. 

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego:  
− odwołanie znaku 40/ha na ul. Spacerowej – decyduje o tym zarządca drogi. Były wnioski  

o postawienie takiego znaku ograniczającego prędkość. Zwrócimy się do Zarządu Dróg 
Powiatowych o rozpatrzenie sprawy; 

− komunikacja busami – były spotkania z przewoźnikami, które nie przyniosły efektu. Obecnie 
zarządzamy jednym przystankiem przy ul. Ścibiora. Na dzień dzisiejszy nie mamy 
możliwości egzekwowania sposobu korzystania z przystanków przez właścicieli busów. 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad wystąpiła z propozycją przekazania Miastu 
Dęblin w zarząd przystanków w ciągu dróg krajowych, wtedy kontrole Miasta skutkowałyby 
rozwiązaniem umowy na korzystanie z przystanków. Aby państwo radni zapoznali się  
z podejściem do sprawy przez przewoźników można zorganizować sesję przed przejęciem 
przystanków od GDDKiA. 

� dla radnego Witolda Zamojskiego 
− słup elektryczny w ścieżce rowerowej – wystąpimy do Zarządu Dróg Powiatowych  

o oznakowanie elementów na ścieżce rowerowej tak by były widoczne, jeżeli na dzień 
dzisiejszy nie będzie mógł wyegzekwować ich przestawienia. 

Przewodniczący Rady Miasta udzielił odpowiedzi: 
� dla Burmistrza Miasta – na temat zwołania sesji w sprawie działalności Klubu Sportowego 

„Czarni Dęblin” – po naradzie Prezydium Rady i wyrażeniu zgody przez Radę Miasta ustalono, 
że sesja dotycząca wypracowania wspólnych warunków rozwiązania umowy dzierżawy 
targowiska odbędzie się 8 listopada (czwartek) 2012 r. o godz. 1400. 

Przewodniczący Rady Miasta – zapytał, czy wszyscy otrzymali odpowiedzi na zapytania  
i interpelacje, ponieważ nie było uwag zamknął punkt.  
 
Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokołów XXXIII i XXXIV (VII nadzwy czajnej) sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołów z XXXIII i XXXIV sesji Rady Miasta 
przystąpiono do ich zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 14 radnych (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła protokoły z XXXIII i XXXIV (VII nadzwyczajnej) sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 11. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak  zamknął  
XXXV sesję. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
Protokołowała: 

Agnieszka Ostrach 


